
 

Algemene beschouwingen, 

Voorzitter, we hebben de afgelopen tijd vaak gesproken over het ‘oude normaal’, de periode na 

corona bedoelden we daar mee. En ook al is het wat dat betreft op dit moment redelijk rustig, het 

oude normaal is bepaald niet terug. Want de wereld staat op zijn kop. We gaan van crisis naar crisis 

en helaas zijn er crisissen die zich bij een behoorlijk deel van onze samenleven opstapelen. Ook onze 

gemeente moet zich hiermee verhouden. 

Voor een grote groep van onze inwoners wordt het steeds lastiger om de touwtjes aan elkaar vast de 

knopen, door de enorme kosten voor energie, de stijging van alle kosten voor levensonderhoud en 

het achterblijven van de lonen. De fractie van de PvdA roept het college op om naast de door de 

nationale overheid geregelde extra tegemoetkoming voor de minima op korte termijn te 

onderzoeken welke mogelijkheden er verder zijn om deze steeds groter wordende groep financieel 

te ondersteunen. Ook een deel van de mensen met middeninkomens heeft het financieel erg zwaar. 

Een andere crisis is de vluchtelingencrisis. We zijn trots op het feit dat in onze gemeente ruimte is 

voor grote groepen mensen die huis en haard hebben moeten verlaten. Een compliment aan de 

organisatie is echt op zijn plaats, we hebben laten zien dat er wat kan, als je maar wilt! Laat het een 

voorbeeld zijn voor de rest van het land. Maar met de opvang van deze mensen zijn we er niet en dit 

zal zeker geen eenmalige tijdelijke noodsituatie zijn. Laten we pogen alvast vooruit te denken, te 

zorgen dat we voor de troepen uit lopen en niet altijd maar ad hoc moeten reageren op verzoeken. 

Onze fractie stelt voor in de plannen voor woningbouw extra inspanning te leveren voor flexibele 

woningbouw, tijdelijke, fatsoenlijke woningbouw. Onze statushouders willen graag fatsoenlijke 

huisvesting en echt deel uitmaken van onze gemeenschap. Maar vergeet ook vooral onze jongeren, 

onze starters op de woningmarkt niet.  Ze zijn nu vaak genoodzaakt bij hun ouders te blijven wonen 

omdat er domweg geen passende woning beschikbaar is. Laten we ook hierin snel schakelen en 

zorgen dat de woningnood in onze gemeente geen woningcrisis wordt. De fractie van de PvdA roept 

het college op om binnen afzienbare termijn te komen met een concreet plan. De wil is er, de manier 

waarop weten we ook, nu doorpakken! 

De laatste crisis die niet onbenoemd kan blijven is de klimaatcrisis. Sceptisch of niet, we ondervinden 

aan den lijve dat het klimaat verandert, kijk maar naar alle extremen van de laatste tijd. Er ligt een 

grote opgave, voor iedereen! En dan kom ik automatisch bij de Kadernota terecht. Onze fractie mist 

ambitie in deze richting. We zien geen plannen voor duurzaamheid, geen visie. We missen 

handvatten voor onze inwoners maar ook voor organisaties om stappen te zetten in duurzaamheid. 

Kom met voorstellen voor structurele oplossingen, ook voor de huurders in onze gemeente. Het kan 

toch niet zo zijn dat we die ambitie voor ons uitschuiven. Pak geen pleisters, maar voorkom dat er 

nog grotere wonden ontstaan! 

De Kadernota is feitelijk opgesteld voor 3 jaar. Het laatste jaar is te ongewis om daar invulling aan te 

geven. De rijksoverheid is aan zet, het Gemeentefonds bepaalt hoe de financiën voor 2026 er uit 

gaan zien. We steunen het college in de keuze geen invulling aan het jaar 2026 te geven. We zullen 

een statement moeten maken en ons niet willoos naar de financiële ellende laten leiden. De fractie 

van de PvdA  staat overigens ook positief tegenover de genoemde ambities, al hebben we daar nog 

een paar vragen over: 

-ambities vragen inspanningen van mensen. Wat zijn de ambities waard als de personele gaten niet 

gevuld worden?  

-vergeten we in al onze ambities niet de ‘gewone’ zaken, de communicatie met onze inwoners, het 



gesprek met de inwoners? Uiteindelijk zijn we er voor hen!  

-houden verenigingen, jeugdsozen en dorpshuizen hun hoofd boven water in deze dure tijd? Moeten 

we ook niet inzetten op een compensatie voor deze belangrijke basis van onze samenleving? 

 

Tot slot voorzitter, in onze fractie zijn we van nature positief ingesteld. Maar de huidige wereldwijde 

ontwikkelingen baren ons ernstige zorgen. De plannen en ambities die we nu bespreken kunnen hun 

relevantie snel verliezen. 

 

Tot zover de eerste termijn. 

 

 

 




